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1. Informace o průběhu dnešního setkání PR
Na začátku setkání byla PR seznámena s plánem dnešního programu.

2. Zhodnocení Velikonoc
navrhuje: P. Jan Uhlíř, Peter Majerík | Sdílecí kolečko

Prvním diskuzním bodem bylo hodnocení prožití Velikonoc v naší farnosti a probíhalo
formou sdílecího kolečka.

V Mikulovicích se sešlo cca 30 až 40 lidí. V porovnání s minulými roky to bylo spíše méně.
Liturgii sloužil P. Kvasnička. Do Mikulovic chodilo i několik mladých rodinek, které se ale
letos přesunuly do Klášterního kostela.

V Rosicích bylo na květné neděli cca 70 lidí. Nejméně lidí přišlo na Zelený čtvrtek. Při
ostatních mších se obřadů zúčastnilo cca 50 - 60 lidí. Hlavním celebrantem byl Mons. J.
Kajnek, hodila by se mu pomoc při asistenci, všechno si dělal sám. Vigilii hudebně zpestřil
Petr Mori.

Velikonoce v Klášterním kostele byly letošní novinkou, která vznikla díky iniciativě mladých
rodin. O průběh se staral David Kalivoda. Bylo dobře, že společenství, které do Klášteráku
chodí pravidelně, mohlo prožít Velikonoce na stejném místě. Kostel byl plně naplněn po
celou dobu. Pozitivně bylo hodnoceno přesunutí obřadů na dřívější hodinu. Farníci ocenili
zapojení dětí do obřadu mytí nohou a celého společenství do příprav. David hodnotí svoji
první zkušenost jako zajímavou. Vyzdvihnul předevší zkušenost s oslovováním lidí, kteří do
kostela chodí ale neangažují se do příprav. “Když jsem sehnal kontakt, nebyl je problém
zapojit, byli nadšení. Jen se je k nim třeba dostat.”

U Salesiánů byly obřady tradiční. Dobře připravené, odzpívané, odmodlené.

Obřady v Kostele sv. Bartoloměje byly hodnoceny pozitivně. Zazněl také názor, že by to by
to chtělo zlepšit zapojení lidí do agapé, spousta jich hned po obřadu odešla.

Kromě slavení mší svatých probíhaly společné křížové cesty. Na křížové cestě
organizované J. Petrášem a Salesiány byla spousta lidí a přišly pozitivní reakce.
Nedostatkem byla absence ozvučení. Křížové cesty ve Spojie se zúčastnilo cca 70 - 80
mladých, reakce byly vesměs pozitivní. Jediná vytýkaná věc byla také absence ozvučení.
Organizátor T. Kučera komentoval, že o ozvučení přemýšlel, nicméně ho zavrhnul kvůli
malým dětem.



Obecně se k Velikonocům vyjádřil J. Petráš, který měl k danému bodu několik poznámek.
Centralizování bohoslužeb se moc nepodařilo, Velikonoce stejně byly roztříštěné na několik
míst. I přesto ale přicházejí pozitivní reakce. Otázka do budoucna zní, jestli na to ale
budeme mít dost kněží.

Sdílení uzavřel P. Jan Uhlíř svými postřehy. Prožívané bohoslužby a obřady se mu líbily,
hodnotí pozitivně židle v presbytáři a to, že zde seděli i ženy. Uvědomil si, že sloupy v
kostele sv. Bartoloměje překáží a přemýšlí nad řešením. Líbilo se mu, jak byli lidé
rozprostření. Jako obohacující vnímá diskuzi před setkáním a je rád, že se to zdárně před
Velikonocemi vyřešilo: “Nemůžeme slavit Velikonoce, když jsme rozhádaní.”. Vnímá, že to
co se dříve vytvářelo u Jana, teď vzniká v Klášterním kostele a tři obřady v centru města
jsou za něho hodně. Také zvažuje, zda dělat Velikonoce příští rok v Mikulovicích, je to věc k
diskuzi.

3. Rok modlitby - jak ho prožít
navrhuje: P. Jan Uhlíř | Diskuze, domluvení konceptu

Dalším probíraným bodem bylo společné prožití Roku modlitby. Probíhala diskuze v rámci
které zazněly především tyto body.

Ženy, které se schází na modlitby matek, by se rády zapojily. P. Šislerovou oslovila modlitba
za konkrétní místa ve farnosti, vnímá, že tato forma má šanci zapojit i veřejnost, lidi, kteří do
kostela nechodí, případně i jiné církve. Další členové PR spíše očekávají edukační účel roku
modlitby. Vysvětlit, co to vlastně modlitba je, vysvětlit její sílu a to, jak může proměňovat.
Nadchnout lidi pro modlitbu, pak už to půjde s davem. Zaznělo také, že svědectví může být
silným nástrojem. J. Vitáček připomíná, že se jedná o aktivitu navíc a že je na ni třeba mít
sílu. Zazněla také otázka jestli se pro lidi něco změní, když danou aktivitu budeme
prezentovat, že je v rámci roku modlitby.

V závěru I. Šislerová a T. Kučera přislíbili, že rozpracují modlitbu za ulice, D. Špelda slíbil, že
jim pomůže a navíc rozpracuje možnost vzdělání se a vysvětlení, co to je modlitba a jakými
způsoby se lze modlit. Koncepty představí na příští PR.

4. Vize farnosti
navrhuje: P. Jan Uhlíř | Brainstorming

PR diskutovala nad tím, jak připravit vizi farnosti. Dle P. Kučery by bylo ideální prvně
sesbírat data (od farníků, formou synody, formuláře, …), dále nad danými podněty
diskutovat v pracovních skupinách a na základě výstupu z nich sestavovat vizi. G. Pavlíková
zmiňuje, že možná není třeba na všem pracovat od začátku. Různé farnosti již vizi mají
rozpracovanou, tak proč se od nich neinspirovat.



J. Caha se dělí o svoji zkušenost z Ostravy. Zmiňuje náročnost procesu a že je klíčové
zapojit lidi, kteří mají opravdu zájem, jsou ochotni věnovat svůj čas a mají strategické
myšlení. Skupina by také měla být nezávislá na PR. Doporučuje knihu Proměna farnosti.

J. Uhlíř doplňuje svoji zkušenost z Kutné Hory před cca 10 lety. Vizi sestavovali v malé
skupince cca 3 lidi. Zpětně to vidí jako užitečné a moc doporučuje stejnou knihu jako J.
Caha - Proměna farnosti. Vnímá, že je také moc důležité analyzovat to, co už tu máme.

J. Petráš doplňuje, že se můžeme inspirovat i u jiných církví a nesmíme se bát stát za naší
církví mnohem pozorněji.

Závěrem se PR shodal na to, že kdo chce, vzdělá se. V září se potkají ti, kteří mají zájem se
zapojit.

5. Jak se mohou dívky a ženy v našem místním
společenstvím aktivně zapojovat do liturgie?
navrhuje: Gábina Pavlíková | Diskuze

Téma uvedla G. Pavlíková s myšlenkami: Vnímám, že žijeme v 21 prvním století.
Ochuzujeme se o zapojení dívek do služby církvi. Proč nemohou ministrovat. Vycházím z
knihy ženy u oltáře. Vnímám pozitivně, že se děti, ženy zapojovali do mytí nohou. Děti chodí
také spolu do školy. Nerozumím, proč se tomu tak neděje. Když člověk cestuje po světě,
akolytky jsou normální. Osobně mám s ministrováním zkušenost z Chrudimě.

Následně vypukla diskuze, v které zazněly následující myšlenky a otázky:
● Neděje se to proto, že je tu dost kluků ministrantů? Z následné diskuze vyplynulo, že

neděje.
● Členky PR mluvili o své zkušenosti z rodin: “Moje holky brečely, jakto, že kluci mohou

ministrovat a ony ne. Argument, protože tu jsou kluci, protože by nic nedělali, není
argumentem.”

● Je lepší, když je u oltáře pan farář sám nebo když tam bude mít holku?
● Není špatné, že by u oltáře byly dívky, nicméně je nutné je stejně jako kluky k této

službě formovat.
● Je to obecnější otázka: jak jsou dívky a chlapci zapojeni do slavení liturgie.

Z diskuze vyplynuly především otázky: Souhlasíme s tím, aby byly dívky u oltáře? Jak se
mohou dívky a kluci zapojovat do liturgie? PR se shodla, že se danému bodu bude
věnovat na příštím setkání a to s větší prioritou.

6. OteFEST
navrhuje: Jirka Caha (SDB) | Informace

P. Jiří Caha informoval o chystaném otevření OteFESTu.



7. Informace ve farnosti

Nejdůležitější informace od J. Uhlíře

● Informace o prezentaci návrhu nového oltáře v kostele sv. Bartoloměje.
● Informace o oprava fasády.
● Pozvánka na konferenci o aktivizaci farnosti do Prahy 28.5.2024.
● Příprava na biřmování začne od září.

Informace z Ekonomické rady farnosti
● Ekonomická rada zvažuje prezentovat svoje závěry farníkům.
● Oproti minulým letem jsme v zisku, nicméně čekají nás 3 větší investice (oltář,

fasáda, rekonstrukce místností ve farnosti).

Příští PR proběhne ve čtvrtek 6. 6. od 19h na faře. Všichni jste srdečně zváni. Program
budoucího setkání bude zveřejněn nejpozději týden dopředu na stránkách farnosti.
Podrobný zápis o proběhlém setkání PR je bude v brzké době zveřejněn na stránkách
farnosti.


